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Vážení spoluobčané, 
ikdyž tomu teploty a vývoj počasí zatím neodpovídají, máme už pár týdnů jaro. S jarem jsou spojené 

svátky, které aktuálně slavíme, Velikonoce. Pro řadu lidí je to „jen“ prodloužený víkend, pro křesťany mají 
tyto svátky hlubší význam. Velikonoce jsou doprovázeny velkým množstvím tradic a je škoda, že některé        
z nich pomalu upadají. Bylo by špatné, kdybychom v budoucnu přišli o pletení pomlázek, hrkání, velikonoční 
výstavu, mrskút,... Díky všem, kteří se podílí na tom, že se daří udržet velikoční tradice u nás v obci.  

V letošním roce řešíme na radnici věci zatím pouze „papírově“, některé ze záležitostí, které se táhly delší 
dobu, se nám podařilo konečně dotáhnout do konce. Z těchto dokončených věcí bychom začali rybníkem, 
kde zajištění projektu vč. stavebního povolení trvalo téměř 1,5 roku, nicméně teď už se pouze čeká na nabytí 
právní moci stavebního povolení. Poté bude následovat čekání na vypsání dotačního titulu pro samotnou 
realizaci projektu.  

Další akcí je přechod, jenž by měl vzniknout na hranici křižovatky mezi č.p. 19 a 59. V rámci stavebního 
řízení jsme si prošli různými těžkostmi, několikrát se upravoval projekt dle požadavků PČR, dělalo se měření 
intenzity provozu úseku od křižovatky směrem k úřadu. Jen pro informaci – největší intenzita aut byla 
naměřena v čase 15:30-16:30, kdy úsekem projelo 232 vozidel. Měřením jsme těsně nesplnili „doporučené 
hodnoty“ dle normy, nicméně se nám podařilo zřízení přechodu „vyargumentovat“. Obě uvedené akce nás 
stály spoustu času, alespoň malou útěchou je to, že máme konečně v ruce stavební povolení, s nímž můžeme 
akce realizovat. Na stavební povolení však ještě čeká lékárna, kanalizace v ulici „Doleželová – Tejkl“,… 

Těší nás, že nová lokalita kostel – sokolovna se zaplnila nově vystavěnými rodinnými domky a 2 z nich jsou 
dokonce již zkolaudovány. To vše za 2,5 roku od okamžiku, kdy jsme zde začali budovat inženýrské sítě. 
Taktéž nás z pohledu budoucího rozvoje obce těší, že už jsme se přehoupli s čísly popisnými přes číslo 400.  

O jarních prázdninách se povedla dokončit regulace topení v části budov základní školy – jedná se               
o přístavbu II (budova I. stupně) a přístavbu I (budova s tělocvičnou), do konce letošního roku plánujeme 
regulaci doplnit i do staré budovy. V uvedených částech školy, kde je regulace již v provozu, nedochází           
ke zbytečnému přetápění prostor, čímž se šetří náklady za vytápění. 

V posledních dnech a týdnech se hodně pohybujeme okolo tématu zřízení dětské skupiny. Kapacita naší 
mateřské školky je naplněna, a proto se stává, že je problém s umístěním lipoveckých dětí do školky. Kvalita 
školky je na perfektní úrovni, což potvrdila kontrola České školní inspekce, která byla z naší školky,                 
a zejména přístupu k dětem, doslova nadšená. Zpátky ale k dětské skupině – hlavní důvod byl zmíněn, 
dalším z důvodů zřízení je fakt, že díky tomu, že bychom chtěli provozovat dětskou skupinu pro děti již        
od 2 let věku, umožníme maminkám dřívější návrat do zaměstnání. Domníváme se, že to je v dnešní nejisté 
době pro některé rodiče zcela zásadní pomoc. Dětská skupina bude primárně zřízena pro děti z naší obce,      
v případě volné kapacity budeme doplňovat i dětmi přespolními. Dětská skupina by vznikla v prostorech 
základní školy, předpisy na její zřízení jsou velmi podobné podmínkám pro provoz mateřské školky,        
avšak v některých ohledech jsou „mírnější“. Provozovatelem dětské skupiny by byla obec. Aktuálně jsme     
na začátku, bavíme se s dotčenými orgány, získáváme další informace z Ministerstva práce a sociálních věcí, 
začínáme projektovat prostory. Idea je, že bychom od 1.9.2023 chtěli provoz dětské skupiny spustit. Vše si 
vyžádá určité stavební úpravy, v zásadě se ale nejedná o nic dramatického. Samozřejmě budeme rádi            
za zpětnou vazbu - pokud byste někdo měl zájem o umístění dítěte do dětské skupiny, můžete se předběžně 
od 1.6.2023 hlásit na obecním úřadě.  

Loni před koncem roku nám byla dodatečně přiznána z Ministerstva pro místní rozvoj dotace na obecní 
knihovnu, aktuálně připravujeme výběrové řízení na zhotovitele. Do podzimu 2024 by tak měla v prostorách 
bývalých školních dílen vyrůst moderní knihovna s daleko širším využitím, než je tomu nyní. 

Kvůli narůstajícím nákladům jsme byli nuceni přistoupit ke zdražení pronájmu sokolovny a spolkové 
místnosti. Pro naše občany nebylo zdražení tak citelné jak pro přespolní. I přes uskutečněné zdražení je 
potřeba říci, že peníze z pronájmu zdaleka nepokryjí náklady na provoz a obec bude doplácet na provoz 
sokolovny nemalý peníz. 

Chtěli bychom vás všechny pozvat na lampionový průvod, který se uskuteční v pátek 5.5.2023. Tradičně se 
vyjde od základní školy, projde se přes hřbitov, kde se položí věnec k památníku padlých a celý průvod 
zakončí opékání párků v areálu za sokolovnou. Vezměte své děti, či vnoučata a přijďte. 

 

ÚVODNÍK
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Zásluhou zastupitele p. Michaela Vondála se uskuteční v naší obci v polovině června akce, na kterou 
bychom vás rovněž rádi pozvali. Půjde o dřevosochání, na které se sjedou sochaři z různých koutů republiky 
a budou po dobu 3 dnů vyřezávat motorovou pilou postavy budoucího obecního betlému. V rámci této 
několikadenní akce budou připraveny doprovodné akce pro děti z MŠ, ZŠ i pro veřejnost. Během sobotního 
odpoledne (17.6.2023) proběhne slavnostní vernisáž vyřezaných betlémových postav. Celá akce bude 
zakončena hasičským grilováním. Srdečně zveme na tuto výjimečnou akci, k vidění bude hodně zajímavého! 

Největší akcí letošního roku je bezpochyby dokončení stavby nové hasičské zbrojnice včetně venkovních 
terénních úprav. Pokud vše půjde podle plánu, měli bychom hasičku slavnostně v sobotu 26.8.2023 otevřít. 
Přijměte tímto pozvání i na tuto akci. 

Děkujeme všem občanům zapojeným do jarního úklidu obce. A na závěr všem přejeme příjemné                   
a pohodové prožití svátků velikonočních. 

Ondřej Zouhar, Zbyněk Kopřiva
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Výpis usnesení ze 3. zasedání Zastupitelstva obce Lipovec konaného dne 13.12.2022            
od 18.00 hodin ve spolkové místnosti Domu služeb v Lipovci 
Usnesení č. 1/3/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje program jednání Zastupitelstva obce Lipovec dne 13.12.2022. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0  
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 2/3/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce Lipovec o místním poplatku              
za obecní systém odpadového hospodářství. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 3/3/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje hospodaření obce Lipovec k 30.9.2022. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 2 (Ing. Uzel, Bc.Kopřiva) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 4/3/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Plán práce Zastupitelstva obce Lipovec na I. pololetí roku 2023. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 5/3/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje rozpočet obce Lipovec na rok 2023. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 2 (Ing. Uzel, Bc.Kopřiva) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 6/3/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření Dodatku č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK 
č. JMK075844/22/OKH (hasičská zbrojnice) dle přílohy. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 7/3/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření Dodatku č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK 
č. JMK073122/21/OÚPSŘ (územní plán) dle přílohy. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 8/3/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření Dodatku č. 1 ke smlouvě o převodu vlastnictví k majetku 
České republiky, č. 62-2-8431/2022 (CAS 24 MAN) dle přílohy. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno.

ZASTUPITELSTVO OBCE
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Usnesení č. 9/3/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření kupní smlouvy mezi obcí Lipovec a Lesy ČR, kdy Lesy ČR 
prodají obci Lipovec část pozemku parc.č. 1169/2, vodní plocha, o výměře 280 m2 v k.ú. Lipovec u Blanska     
v souladu s geometrickým plánem č. 936-1363/2022 vyhotoveným ZK-Brno s.r.o. Brno. Kupní cena činí 
15.000,- Kč včetně DPH. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 10/3/ZO 
Zastupitelstvo obce souhlasí s Variantou 3.2 – odkanalizování Lipovce a Holštejna do společné ČOV,               
s možností doplnění o Variantu 2.3.2 – odkanalizování Marianína do ČOV Rozstání, dle studie 
proveditelnosti „Obec Lipovec, Holštejn – ČOV a stoková síť“, zpracované firmou PROVOD - inženýrská 
společnost s.r.o. ze srpna 2022. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 11/3/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje starostu Ing. Ondřeje Zouhara jako určeného zastupitele obce          
pro jednání se „Svazkem vodovodů a kanalizací“ měst a obcí se sídlem 17. listopadu 138/14, 680 01 Boskovice 
ve věci vypsání výběrového řízení na dodavatele projektové dokumentace pro Územní a Stavební řízení       
na akci „Odkanalizování obcí Lipovec a Holštejn do společné ČOV a odkanalizování Marianína do ČOV 
Rozstání“. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 12/3/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje rozpočtové opatření č. 10 v hospodaření obce Lipovec dle přílohy. 
Výsledek hlasování: Pro 12    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Uzel) 
Usnesení bylo schváleno. 

Výpis usnesení ze 4. zasedání Zastupitelstva obce Lipovec konaného dne 28.12.2022            
od 18.00 hodin ve spolkové místnosti Domu služeb v Lipovci 
Usnesení č. 1/4/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje program jednání Zastupitelstva obce Lipovec dne 28.12.2022. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 2/4/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření Dodatku č. 3 ke smlouvě o dílo mezi obcí Lipovec                     
a STEMD s.r.o. na akci „Hasičská zbrojnice v Lipovci na pozemku parc.č. 233/1 v katastrálním území Lipovec 
u Blanska“. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 
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Usnesení č. 3/4/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření Smlouv y o zř ízení věcného břemene                                           
č.: PR-014330062573/001-ADS mezi obcí Lipovec a EG.D, a.s. Brno na akci „Lipovec, úprava DS NN, čp. 239          
a 321“ dle návrhu. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 4/4/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje udělení souhlasu se zřízením věcného břemene - služebnosti 
zřizování a provozování distribuční soustavy - ve smyslu smlouvy o zřízení věcného břemene                           
č. PR-014330061072/029-ADS, uzavřené mezi spoluvlastníky nemovitosti - pozemku parc.č. 1251/16,                  
v katastrálním území Lipovec u Blanska, obec Lipovec, p. Janem Dvořákem, nar. xxxxxxxxxx, bytem 
xxxxxxxxxx, a sl. Pavlínou Zouharovou, nar. xxxxxxxxxxx, bytem xxxxxxxxxxxxx, spoluvlastnický podíl 
každého z nich tvoří ideální ½ vzhledem k celku, a společností EG.D, a.s., se sídlem Lidická 1873/36, Černá 
Pole, 602 00 Brno, IČO 28085400. Citovaná smlouva o zřízení věcného břemene tvoří přílohu tohoto 
usnesení. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 5/4/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje udělení souhlasu se zřízením věcného břemene - služebnosti 
zřizování a provozování distribuční soustavy - ve smyslu smlouvy o zřízení věcného břemene                            
č. PR-014330061072/031-ADS, uzavřené mezi vlastníkem nemovitosti - pozemku parc.č. 1251/18,                        
v katastrálním území Lipovec u Blanska, obec Lipovec, p. Vladimírem Šíblem, nar. xxxxxxxxxxx, bytem 
xxxxxxxxxx, a společností EG.D, a.s., se sídlem Lidická 1873/36, Černá Pole, 602 00 Brno, IČO 28085400. 
Citovaná smlouva o zřízení věcného břemene tvoří přílohu tohoto usnesení. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 6/4/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje udělení souhlasu se zřízením věcného břemene - služebnosti 
zřizování a provozování distribuční soustavy - ve smyslu smlouvy o zřízení věcného břemene                           
č. PR-014330061072/019-ADS, uzavřené mezi spoluvlastníky nemovitosti - pozemku parc.č. 1251/5,                    
v katastrálním území Lipovecm u Blanska, obec Lipovec, p. Vojtěchem Zouharem, nar. xxxxxxxxxxxx, bytem 
xxxxxxxxxxx, a pí. Janou Zouharovou, nar. xxxxxxxxxxx, bytem xxxxxxxxxxxxxxx, nemovitost ve společném 
jmění manželů, a společností EG.D, a.s., se sídlem Lidická 1873/36, Černá Pole, 602 00 Brno, IČO 28085400. 
Citovaná smlouva o zřízení věcného břemene tvoří přílohu tohoto usnesení. 
Výsledek hlasování: Pro 12    Proti 0   Zdrželi se 1 (p. Vojtěch Zouhar) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 7/4/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje starostovi obce Lipovec, v souvislosti s výkonem jeho funkce, cestovní 
náhrady ve výši dle aktuální vyhlášky vydávané ministerstvem práce a sociálních věcí a za podmínek 
stanovených právními předpisy platnými pro zaměstnance obce. Výše stravného, pokud na něj vznikne 
nárok, se stanovuje na nejnižší hranici dané vyhlášky. Cestovní příkaz schvaluje místostarosta obce.             
Za pracoviště člena zastupitelstva obce pro účely cestovních náhrad se považuje místo jeho trvalého pobytu. 
Výsledek hlasování: Pro 12    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Ondřej Zouhar) 
Usnesení bylo schváleno.



|     |7

Výpis usnesení z 5. zasedání Zastupitelstva obce Lipovec konaného dne 24.1.2023                
od 18.00 hodin ve spolkové místnosti Domu služeb v Lipovci 
Usnesení č. 1/5/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje program jednání Zastupitelstva obce Lipovec dne 24.1.2023. 
Výsledek hlasování: Pro 12    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 2/5/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření dohody o provedení práce s panem Martinem Kubešem, 
členem zastupitelstva obce, na zásahy a ostatní pomoc SDH v roce 2023 s odměnou 160,- Kč/hod. za zásahy  
a 100,- Kč/hod. za ostatní pomoc jednotky SDH. Odměna bude vyplacena ve výplatním termínu za měsíc 
listopad 2023 dle výkazu předloženého velitelem SDH. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 1 (p. Martin Kubeš) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 3/5/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření dohody o provedení práce s Ing. Štěpánem Zouharem, 
členem zastupitelstva obce, na zásahy a ostatní pomoc SDH v roce 2023, s odměnou 160,- Kč/hod. za zásahy 
a 100,- Kč/hod. za ostatní pomoc jednotky SDH. Odměna bude vyplacena ve výplatním termínu za měsíc 
listopad 2023 dle výkazu předloženého velitelem SDH.  
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 1 (p. Martin Kubeš) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 4/5/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření dohody o provedení práce s Ing. Štěpánem Zouharem, 
členem zastupitelstva obce, na práci strojníka ZJ SDH v roce 2023, v rozsahu 6 hod./rok a odměnou          
600,- Kč/rok. Odměna bude vyplacena ve výplatním termínu za měsíc listopad 2023 dle výkazu předloženého 
velitelem SDH. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Štěpán Zouhar) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 5/5/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření dohody o provedení práce s panem Michaelem Vondálem, 
členem zastupitelstva obce, na zásahy a ostatní pomoc SDH v roce 2023, s odměnou 160,- Kč/hod. za zásahy 
a 100,- Kč/hod. za ostatní pomoc jednotky SDH. Odměna bude vyplacena ve výplatním termínu za měsíc 
listopad 2023 dle výkazu předloženého velitelem SDH. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 1 (p. Michael Vondál) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 6/5/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření dohody o provedení práce s Ing. Ondřejem Zouharem, 
členem zastupitelstva obce, na zásahy a ostatní pomoc SDH v roce 2023, s odměnou 160,- Kč/hod. za zásahy 
a 100,- Kč/hod. za ostatní pomoc jednotky SDH. Odměna bude vyplacena ve výplatním termínu za měsíc 
listopad 2023 dle výkazu předloženého velitelem SDH. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Ondřej Zouhar) 
Usnesení bylo schváleno. 
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Usnesení č. 7/5/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření dohody o provedení práce s Ing. Ondřejem Zouharem, 
členem zastupitelstva obce, na práci strojníka ZJ SDH v roce 2023, v rozsahu 6 hod./rok a odměnou          
600,- Kč/rok. Odměna bude vyplacena ve výplatním termínu za měsíc listopad 2023 dle výkazu předloženého 
velitelem SDH. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Ondřej Zouhar) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 8/5/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření smlouvy o příspěvku na spolufinancování sítě sociálních 
služeb mezi obcí Lipovec a městem Blanskem, kdy obec Lipovec poskytne příspěvek na služby sociální péče 
ve správním obvodu ORP Blansko pro rok 2023 ve výši 30.000,- Kč. 
Výsledek hlasování: Pro 14    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 9/5/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec souhlasí s pořízením obecního betlému v částce 100.000,- Kč. 
Výsledek hlasování: Pro 14    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 10/5/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření smlouvy o dílo mezi obcí Lipovec a STEMD s.r.o.na realizaci 
stavby „Lékárna Lipovec – odloučené pracoviště pro výdej léčivých přípravků“ v budově čp. 282 v Lipovci. 
Realizace díla 02/2023-12/2023. Cena díla 1 054 869,- Kč včetně DPH. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 4 (Mgr. Jaroslava Školařová, pí. Hana Švédová,  
                                   Ing. Martin Uzel, Bc. František Kopřiva)  
Usnesení bylo schváleno. 

  

Ježíšova tvář 
Mnich Epifanio, který žil na Sicílii, v sobě jednoho dne odhalil nadání od boha: zjistil, že umí malovat 

nádherné ikony. Chtěl namalovat také nějaké mistrovské dílo a rozhodl se, že to bude Kristova tvář. 
Kde však hledat vhodný model, jenž by vyjadřoval utrpení i radost, smrt i zmrtvýchvstání, božství i lidství? 
Pomyšlení na obraz Kristovi tváře nedalo Epefaniovi spát. Vydal se na cestu a procestoval celou Evropu, 

zkoumal jednu tvář za druhou. Žádná však nebyla ta pravá. Jednou si před usnutím opakoval slova žalmu: 
„Hospodine, tvář tvou hledám. Svou tvář předemnou neukrývej.“ 

A zdál se mu sen. Anděl ho vedl od jedné osoby, sníž se setkal, ke druhé a ukazoval mu na ní rysy, kterými 
se podobala Ježíšovi: radost mladé nevěsty, nevinnost dítěte, sílu rolníka, utrpení malomocného, strach 
odsouzence, laskavost matky, vylekanost sirotka, přísnost soudce, veselí kejklíře, milosrdenství zpovědníka, 
obvázanou tvář malomocného. Epifanio se vydal zpět do kláštera a dal se do práce. 

Do roka byla Kristova ikona hotová. Ukázal ji opatovi a spolubratřím, kteří před ní v němém úžase padli    
na kolena. Kristova tvář byla tak krásná, zářil z ní hluboký cit a měla pohled, který člověku pronikal                   
i do nejtajnějších zákoutí srdce. 

Marně se Epifania vyptávali, podle koho ji maloval. „Nehledej Krista ve tváři jediného člověka,                   
ale v každém člověku hledej odlesk Kristovy tváře.“ 

Pavel Kuchyňa - farář

FARNOST LIPOVEC
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Výpisy z obecní kroniky 
V loňském zářijovém Zpravodaji jsem uvedl první část obsáhlého zápisu z roku 1936, ve kterém pokračuji 

částí druhou. Kronikář se zabývá tehdejšími sociálními proměnami souvisejícími s pomalu končící 
hospodářskou krizí. Uvádí: „Nezaměstnanost vlivem lepší hospodářské konjunktury, hlavně zbrojení, poklesla 
v celém státě. U nás také. Jako nouzové práce byla provedena regulace potoka u Celých a oprava rybníků.       
Od ministerstva sociální péče na tyto práce se dostalo 10.000,- Kč. Bylo zaměstnáno 31 osob z řad 
nezaměstnaných. Práce trvala 9 týdnů.“  

Další statí jsou proměny kulturní, Kronikář píše: Na letošní oslavy Mistra Jana Husa utvořil se slavnostní 
výbor ze všech pokrokových stran a korporací. Obecní zastupitelstvo převzalo protektorát této oslavy. Průvod 
s hudbou na Kojál, kde se pálila hranice. Oslav se zúčastnili občané nejen z Lipovce, ale také z okolních vesnic 
Kotvrdovic, Krásenska a Senetářova. Celkem asi 900 osob. O Mistru Janu Husovi promluvil odborný učitel      
Al. Tichý z Blanska.“ 

V roce 1936 odešel z Lipovce na vlastní žádost řídící učitel Adolf Klimeš, který byl mezi občany i žactvem 
velice oblíbený. Poněvadž škola nebyla od svého zbudování v roce 1898 opravována, ačkoliv opravy nutně 
potřebovala, rozhodla se školní rada a obecní zastupitelstvo provést její adaptaci v roce 1937. Byla plánována 
nová venkovní omítka, okna a podlahy. Za tím účelem obecní zastupitelstvo zažádalo o půjčku 80.000,- Kč        
a dále požádalo ministerstvo sociální péče o podporu na nouzové práce. 

Kronikář se též obsáhle zabývá tématem obrany státu: „Autoritativní režimy, zvláště náš sousední stát, se 
svou rozpínavostí nutí náš stát ke zbrojení. V budoucí válce nejdůležitější zbraní bude letectvo.                      
Aby obyvatelstvo bylo na nálety připraveno a zajištěna organizace civilní protiletecké obrany, bylo v našem 
okrese provedeno cvičení protiletecké obrany ve dnech 28. až 30. června. V červnu bylo ubytováno u nás asi   
10 dní vojsko. Jízda dragounského pluku č. 6 z Brna a cyklisté z Frýdku. Vojsko konalo na Drahanské vrchovině 
cvičení. Nedaleko za Kulířovem mezi Vyškovem a Plumlovem zřídilo ministerstvo národní obrany velkou 
dělostřeleckou střelnici. I u nás je slyšeti často odtamtud rány z děl a kulometů. Při zřizování střelnice našli 
mnozí lidé při kácení lesa zaměstnání. V „Michalově díře“ pracovalo nejdříve vojsko a pak i dělníci z Lipovce.* 
Jeskyni rozšiřovali a upravovali také i její okolí. Musíme býti vždy a všude připraveni připraveni                    
proti nenadálým překvapením.“ 
* V Michalově jeskyni (Michalce) se budoval chemický sklad bojových plynů (Sklad 2), v dokumentech se 
uváděl ještě pod názvy objekt „O“, či objekt „Ostrov“ (ačkoliv jeskyně leží na katastru Lipovce). Tento sklad 
měl jen minimální skladovací plochu. Na ploše cca 300 m2 zde byla umístěna přípravna a samotné prostory  
pro nádrže na yperit zabíraly asi jen polovinu plochy. Michalka byla masivně vybetonována a hermeticky 
utěsněna.  

Prosím organizace a spolky, které mně dosud nedodaly příspěvek do obecní kroniky za rok 2021, aby tak neprodleně 
učinily. Předem děkuji.  

Jan Celý, kronikář

HISTORIE OBCE
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ZŠ LIPOVEC
V základce to žije! I v novém roce! 

 Po ukončení vánočních prázdnin se žáci lipovecké základní školy opět pustili do práce. Nový kalendářní 
rok jsme zahájili preventivními programy Policie České republiky na témata šikana, kyberšikana                      
a problematika návykových látek. Z úst fundované policejní preventistky se žáci 3., 4. a 7. ročníku dozvěděli 
celou řadu důležitých informací, které se týkaly zejména sociálních sítí a obecně virtuálního prostoru. 
Poukázáno bylo hlavně na řadu úskalí, která 
mohou mladé lidi potkat při jejich činnostech 
na internetu. Pozornost byla věnována              
i zdánlivě nejméně nebezpečné droze, a to 
tabákovým výrobkům. Preventivní programy 
j s o u dů l e ž i t o u s o u č á s t í v ý c h o v n ě 
vzdělávacího procesu naší školy a vždy přináší 
pozitivní výsledky. 
 V měsíci lednu pokračoval plavecký výcvik 
žáků 3. a 4. ročníku ve sloupské základní škole. 
Žáci ho absolvovaly jako náhradu za dobu, kdy 
plavecká výuka nebyla možná. Účastníci byli 
nadšeni klidným prostředím i velmi dobrým 
vybavením potřebným pro výuku plavání. 
Další kurz budou žáci společně s prvňáky         
a druháky absolvovat od dubna ve Vyškově 
pod vedením instruktorů plavecké školy.  
 Ve dnech 23. 1. – 27. 1. proběhl také lyžařský výcvikový kurz pro zájemce z šesté, sedmé, osmé a deváté 
třídy. Místem konání se tentokrát stala Malá Morávka v Jeseníkách. Během pěti dní všech 23 žáků dokázalo 
koordinovaně, bezpečně a ladně lyžovat, několik zvládlo také základy snowboardingu. Všichni zúčastnění si 
zaslouží velkou pochvalu za výborné osvojení si lyžařské techniky, ale i za vzorné chování během celého 
kurzu. Velký dík směřuje i k organizátorce a vedoucí lyžařského výcvikového kurzu Mgr. Evě Veselé.  
Ze spousty pozitivních dojmů alespoň jeden od osmačky Karolíny Petruželové: 
 Lyžařský výcvik se mi moc líbil. Okolo rána jsme měli výbornou snídani. Podle mě to nikdo nečekal, že budeme 
mít švédský stůl. Bylo tu mnoho k vybrání. Poté jsme jeli skibusem ke sjezdovkám. Svahy, sníh a vše ostatní bylo 
super. Nedělaly se nějaké extrémní fronty a lidí na svahu bylo pár. Sněhu bylo dost a lyžovalo se dobře. Obědy       
a večeře byly také moc dobré, nebylo nic, co by mi nechutnalo, vždy jsem vše snědla. Penzion vypadal moc hezky    
a byl i dobře vybavený. A tak jen doufám, že se tu za rok podívám znovu. Samozřejmě nemůžu zapomenout          
na všechny skvělé zážitky a dobrodružství, které si odnáším s sebou domů.
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 O lyžařský výcvik nebyli ochuzeni ani žáci       
1. stupně. Pro mladší žáky byl organizován        
od 6. do 10. února v Hodoníně u Kunštátu. 
Většinou začínající lyžaři každý den odjížděli 
autobusem od školy a vraceli se do Lipovce          
v odpoledních hodinách. Učili se lyžovat          
pod vedením zkušených instruktorů, pracovníci 
školy zajišťovali během akce dohled. Žákům se 
po celý týden dařilo. Zvládly i závody ve slalomu, 
které proběhly poslední den výcviku. Žáci 
sportovaly i ve školní družině. Paní vychovatelky 
pro ně připravily závody v bobování. 
 Další aktivitou žáků naší školy byla účast        
na florbalových turnajích regionálního sdružení 
škol CIRSIUM ve Sloupě (17. 2., žáci 4. a 5. třídy) 
a v Jedovnicích (22. 2., žáci 8. a 9. třídy). Velice 
nás potěšilo výsledné druhé místo starších 
chlapců, neztratili se však ani jejich mladší 
spolužáci. 
 Nejen sportem žije naše škola. Pravidelně       
ve všech třídách zpestřujeme výuku různými 
aktivitami. Například projektovým vyučováním. 
To proběhlo ve 3. třídě na téma Vesmír. Protože 
učivo o Slunci a planetách patří k velmi 
zajímavým oblastem vzdělávání, věnovali žáci 
tomuto tématu hodně pozornosti. Sledovali 
výuková videa, shromažďovali knížky o vesmíru, 
předčítali z nich a vybírali zajímavé informace. 
Ty sepisovali a výtvarně zpracovávali. Luštili 
také křížovky a doplňovali pracovní listy.           
Na závěr veškerého snažení si planety nakreslili       
a připravili si jednoduchou prezentaci. 
 Další zajímavou aktivitou se zabývali šesťáci    
v předmětu Výchova ke zdraví. Vyjadřovali svůj 
pohled na mezilidské vztahy a atmosféru              
v kolektivu pomocí znaku - erbu své třídy. 
Zaměřili se na klady i nedostatky vlastní sociální 
skupiny. Nezapomněli poukázat na význam 
kamarádství  a vzájemné pomoci. Jejich zdařilé 
výtvarně myšlenkové projevy dotváří nyní 
příjemný kolorit školy. 
 Významnou akcí naší školy se stalo uspořádání 
školního plesu na začátku měsíce března. Žáci   
9. ročníku se na plese prezentovali velmi 
zdařilou polonézou a svižným tanečním 
vystoupením. Pro hosty připravili také velmi 
pěknou výzdobu sálu. S přípravami a realizací 
plesu pomáhali podle potřeby i další žáci školy. Stranou samozřejmě nezůstali ani pracovníci školy, kteří 
realizaci věnovali spoustu energie, nejvíce určitě třídní učitelka 9. třídy Mgr. Martina Pekárková, jež si 
zaslouží zvláštní poděkování. Troufáme si říct, že si ples všichni užili. Svou účastí nás podpořily hlavně nejen 
celé rodiny některých deváťáků, ale také naši bývalí žáci, kteří se přišli na ples pobavit. Výtěžek z plesu bude 
použit pro potřeby našich žáků.
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 Od nového roku se starší žáci pravidelně 
zapojovaly do sdílené výuky na SŠ TEGA 
Blansko v rámci programu Polygram, kde 
získávají informace zejména praktického rázu, 
jež mohou být přínosné při jejich budoucí volbě 
povolání. 
 Ani družinoví žáci po celé období nezahálely. 
Pomáhaly s výzdobou plesu, věnovaly se 
valentýnskému tvoření, vyráběly přáníčka          
k MDŽ, užily si karneval a při odpoledních 
procházkách pozorovaly probouzející se přírodu 
ze zimního spánku. 
 V březnu se uskutečnila také tradiční plavecká 
soutěž sdružení škol CIRSIUM – Sloupský 
vodník. Naši školu příkladně reprezentovali žáci 

1. stupně. Nejvíce se dařilo Lukáši Koskovi a vyplaval si krásné 3. místo. Zúčastnili jsme se i soutěže štafet     
a vybojovali jsme 5. místo. 
 Už se všichni těšíme na nadcházející velikonoční svátky. Žáci se svými učiteli se budou věnovat tomuto 
tématu napříč všemi vyučovacími předměty. Mnohé z nich si také odnesou domů výrobky, které jistě přispějí 
k vytvoření příjemné velikonoční atmosféry. 
 Samozřejmě, že se to sem vše nevejde. Další články a celou fotogalerii si můžete prohlédnout                      
na www.zslipovec.cz.  

Přejeme všem žákům a rodičům krásné jarní dny zalité sluncem.  
Mgr. Tomáš Vintr a zaměstnanci ZŠ a MŠ Lipovec
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Bílý zimní den 
Využili jsme pravého zimního počasí    

a ve čtvrtek 2.2. 2023 jsme uspořádali  
pro děti Bílý den. Navázali jsme               
na činnosti   a zážitky z předešlých dnů, 
kdy jsme děti seznamovali se zimními 
sporty a aktivitami. Ve čtvrtek přišli 
všichni oblečeni v bílé barvě a děti si 
sebou přinesly i bílou hračku. Povídali 
jsme si o tom, co je všechno bílé, 
popisovali svou bílou hračku. Děti plnily 
spoustu úkolů - procvičovaly geometrické 
tvary, zrakovou analýzu, nacvičovaly 
p r o v l é k á n í t k a n iče k n a b r u s l í c h                 
a rukavicích, logickou řadua jemnou 
m o t o r i k u . N á s l e d o v a l o c v i č e n í                  
se sněhovými vločkami a koulovaná, 
závod na lyžích, hokejové utkání, hra       
s foukáním do polystyrenové koule, 
taneček sněhových vloček, interaktivní hra „Sníh“ a další aktivity. A konečně zasloužené odměny – medaile, 
drobná sladkost a omalovánky. Venku se pak Sluníčka i Berušky ještě vyřádily na bobech a saních a už se 
společně těšíme se na další barevný den. 

Pohádky má každý rád 
V únoru se s dětmi pravidelně přenášíme do světa pohádek. Pohádka nejen děti učí postojům, hodnotám, 

přístupu k životu a lidem. Pohádky také dávají dětem návod na řešení různých problémů.  
Děti ze Sluníček vstoupily do pohádkové říše s trojhlavým drakem, kterého si vyrobily. Draka pojmenovaly 

Tomáš a byl jim inspirací k dalším aktivitám – děti vymyslely pohádku o drakovi, v které nechyběl šťastný 
konec, pohádku si i ilustrovaly a vyrobily krásnou knížku. Na pohádce Tři prasátka se děti naučily, že není 
dobré být pohodlný, ulehčit si práci, a že přátelství mezi sourozenci a vzájemná pomoc je velmi důležitá.       
S Červenou Karkulkou si děti odnesly ponaučení, že poslouchat maminku se musí a že není dobré samy 
chodit na neznámá místa. 

Berušky si oblíbily například pohádku 
„O Budulínkovi“, a „Neposlušných 
kůzlátkách“, které byly motivací            
pro rozlišné činnosti a aktivity. Hodně se 
zpívalo s dětskými hudebními nástroji, 
tvořilo, trénovalo skákání v pytli               
a prolézání tunelem. Na pohádkách si 
dět i trénovaly posloupnost dě je , 
komunikační dovednosti, matematické 
představy, grafomotoriku. Pohádky jsme 
si také zdramatizovali a děti se na chvíli 
staly herci. Některé děti překvapily svým 
hereckým projevem, mají prostě talent.  
Děti vymýšlely pokračování příběhů         
a kladly si otázky, co by se stalo kdyby…
Děti braly ponaučení z pohádek velmi 
vážně – cizím lidem se neotvírají doma 
dveře, tak doufejme, že si to budou 
pamatovat! 

MŠ LIPOVEC
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Barevný karneval 
Samotnému karnevalu předcházely velké 
přípravy – zdobili jsme s dětmi třídu, šatnu          
i chodby, připravovali úkoly, hry a soutěže           
a odměny. Ve čtvrtek 16.2. 2023  se děti dočkaly 
a od rána jsme měli třídy plné různých masek – 
měli jsme tu čarodějky, Harryho Pottera, 
Spidermany, dinosaury, víly, mořskou pannu, 
indiánky, princezny, policisty, kočičky, lišku        
a dokonce připlul i potápěč. Ráno jsme začali 
pozvolna – děti počítaly balonky, hrály 
klaunovské pexeso, skládaly rozstříhané balonky 
podle barvy i klaunovské puzzle, přiřazovaly 
klaunům správné geometrické tvary, navlékaly 
korálky na balonky, určovaly první hlásku          
ve slově a na přenášení lentilek brčkem si 
procvičily dech. Děti procvičovaly barvy při hře  
s barevnými kruhy a barevnými fáborky.            
Po svačince pak nastal pravý karnevalový rej - 
promenáda masek,  tancování a dovádění a hry  
s balonky. Spoustu legrace jsme si užili              
při „Ptačím tanečku“ a při hře „Slepovaná“, 
taneček Mašinka nás dovezl až do finále. 
Všechny děti si zasloužily odměny – medaile, 
d i p l o m y , k o r n o u t s e s l a d k o s t m i                              
a frkačku, jejíž zvuk se rozléhal celou školkou. 

Modrý den 
Ve čtvrtek 23.2. se naše školka proměnila             
v Ledové království, ve kterém jsme prožili 
báječný Modrý den. Děti se mohly proměnit        
v princeznu Elsu a Annu, schovávaly se                
v ledovém domečku, prošly ledovým zámkem, 
skládaly puzzle, procházely bludištěm, skládaly 
kostky, počítaly Olafy, to vše s motivy oblíbené 
pohádky. Děti ve třídě Berušek zachraňovaly 
navíc princeznu Annu, kdy musely přemoct                    
i sněhového obra. Sluníčka zase hledala 
schované postavičky z pohádky. Děti se 
proměnily v pohádkové postavy při tancování 
ledového tanečku, a úplně všechny děti se         
na závěr, při rozdělování odměn, zase proměnily 
v hodné děti. 

Edukativně-stimulační skupinka 
V rámci zkvalitnění přípravy předškoláků          
na vstup do základní školy jsme otevřeli 
společně se základní školou edukativně-

stimulační skupinku pro předškoláky „Školičku“. Prvních 5 lekcí „Školičky“ probíhalo v mateřské škole      
pod vedením paní učitelky Mgr. Lenky Doleželové, dalších 5 lekcí pak v základní škole s paní učitelkou     
Mgr. Zdeňkou Bejčkovou. Těší nás taková spolupráce a věříme, že je pro děti velmi přínosná. Děti se              
na „Školičku“ vždy velmi těší, přejeme si, aby jim to vydrželo až do 1. září.
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„ O d e m y k y z a m y k y o d e m y k á m 
trávníky“ 

V b ř e z n u j s m e p ř i v í t a l i j a r o 
celodopolední vycházkou do lesa, kde děti 
pomohly po slnění úkolů sluníčku 
odemknout les. 

  
Ponožkový den 

21.3. jsme podpořili v naší školce děti, 
které trpí Downovým syndromem. Jako 
symbol podpory jsou právě dvě rozdílné 
ponožky. I když budeme mít na nohou 
ponožky, které jsou rozdílné, stále budou 
patřit k sobě. Proto jsme si v tento den 
dali záměrně každou ponožku jinou           
a vyjádřili jsme tak sounáležitost všem, 
které tahle nemoc postihla. Ve školce jsme 
si s dětmi užili zábavné dopoledne,          
ve kterém hlavní roli hrály právě ponožky. 
Děti si odnesly medaili s heslem, na které 
bychom neměli zapomínat: „I když se 
nějak lišíme, stále patříme k sobě“. 

  
Co nás ještě čeká do konce školního 
roku?  

• Zápis do mateřské školy spojený se 
dnem otevřených dveří 
• P ře dšk o l á c i p o j e d o u n a v ý l e t                
do Jedovnic na představení „Dravá 
Amazonie“  
• Přijede k nám Divadlo Plyšového 
medvídka s pohádkou „Jak si stromy 
povídají“ 
• Pan Taraba nám ve školce zahraje 
pohádku „O Šípkové Růžence“ a Sandra 
Riedlová pohádku „O zajíčkovi“ 
• Preventivní program s Policií ČR  
• Zahradní slavnost pro děti a rodiče 
• Besídka „Rozloučení s předškoláky“ 
• Přespání předškoláků ve školce 
• Výlet-Dům přírody v Moravském krasu  
• Oslava Dne dětí s žáky z 9. třídy 
• Projektové dny s odborníky  
• Těšíme se také na barevné dny               
a celodopolední tematické vycházky 

Přejeme všem veselé Velikonoce plné 
jarní radostné nálady!                                               

Za MŠ Bc. Blanka Zouharová
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9. SKAUTSKÝ ODDÍL LIPOVEC
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VÁPENÍČEK
Co nás čeká ve Vápeníčku v roce  2023?? 
 Spolek Vápeníček se bude snažit v roce 2023 pokračovat v organizaci osvědčených a navštěvovaných akcí. 
Máme v plánu pořádat obě tradiční výstavy- velikonoční i vánoční, zajistíme pravidelné zájezdy                    
do maďarských termálních lázní Mosonmagyarovar za pomoci autodopravy pana Tesaře z Rozstání. 
Další plánované termíny jsou:  23. září, 21. října, 18. listopadu, 31. prosince.                                                                                           
 Velký zájem je o zájezdy do brněnských divadel a o další kulturní akce v Brně. Vybereme nejen představení 
do Městského divadla Brno, Národního divadla Brno, ale i na Biskupský dvůr Brno, kde se hraje pod širým 
nebem.  
 Pokud bude zájem, zkusíme opět nějaké pracovní dílny zaměřené na některé svátky nebo roční období. 
 Vánoční výstava proběhne v sobotu 25.11. 2023. 
 Naplánovaný je již předvánoční zájezd do Bratislavy, na který pojedeme v sobotu  2.12. 2023. 
 Počítáme se spoluprací při farním dnu, který pořádá naše farnost pro děti.  
 Rádi bychom pozvali do naší sokolovny i nějakou zajímavou osobnost na besedu nebo přednášku, ale vše 
se bude odvíjet od finančních možností spolku. Měli jsme předjednané i nějaké komornější koncerty, ale        
v současné době nevíme, zda si budeme moci tyto akce dovolit z důvodů navýšení všech energií a pronájmů. 
 Obracíme se na lipoveckou veřejnost s prosbou o pomoc ve vyhledávání nových členů Spolku Vápeníček. 
Uvítali bychom další ochotné občany, kteří mají chuť podílet se na zajišťování kulturních a společenských 
akcí v obci. Naše současné seskupení stárne, mnozí již z Vápeníčku ze zdravotních důvodů odešli. Přivítáme 
další posily a budeme za ně velmi rádi!!  
 Přihlásit se můžete kdykoliv na kontaktech paní Milušky Koudelkové: tel 605780712, email: 
mila.koudelková@seznam.cz 

Co bude v nejbližší době?? 
 Máme rezervované vstupenky na  divadelní představení na Biskupském dvoře v Brně: 
        Eliška Rejčka   neděle 18.6.2023  ve 20:30 hod. 
        Světáci       čtvrtek  (státní svátek) 6.7.2023 ve 20:30 hod. 
 Plná cena  680 Kč, senioři, studenti 456 Kč, doprava 150 Kč. Ceny jsou platné pro obě představení. 

Zájezd do Winning Groupe Areny ( multifunkční hala) Brno: 
        Popelka na ledě  sobota 9.12.2023 ve 14:00 hod. 
 Cena je 980 Kč a doprava 150 Kč. 

Zájemci se mohou přihlásit u Miloslavy Koudelkové, tel 605780712, email: mila.koudelková@seznam.cz 
Prosíme o přihlášení co nejdříve. 

Výsledky ankety Alej roku 2022 
 V roce 2022 bylo nominováno 93 alejí z celé republiky do celostátní soutěže o nejhezčí alej roku. Přihlásili 
jsme i naši třešňovou alej, která získala 204 hlasů a byla na jedenáctém místě z celkového pořadí. První 
místo získala Lipová alej na Uhlířském vrchu z Moravskoslezského kraje s počtem hlasů 1041. V JMK bylo 
nominováno 16 aleji a naše alej skončila na výborném 2. místě. První místo v Jihomoravském kraji získala  
Maloměřická lipová alej na bývalém hřbitově s celkovým počtem  435 hlasů. 
 Vzhledem k tomu, že jsme se zúčastnili takové akce poprvé, tak není výsledné  hodnocení  špatné. 
Děkujeme všem, kteří se do soutěže zapojili, hlasovali a pomohli  tak získat toto pěkné umístění. 
       

                                        Za Spolek Vápeníček, Miloslava Koudelková 
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Sobota 18. února 2023 patřila tradičnímu lipoveckému masopustnímu průvodu, který každoročně pořádá 
Český svaz žen. K tradičním ostatkům jistě patří i důsledná příprava ve formě pravidelné kontroly sobotní 
předpovědi počasí, která začíná někdy kolem středy ráno. Počasí nakonec bylo velmi přívětivé, díky čemuž se 
při sobotním ránu před obecním úřadem sešlo neuvěřitelných padesát pět masek. Mezi účastníky nemohli 
chybět léty ověření aktéři, jako např. vodník, kominík, indián, čarodějka, mušketýři a plyšová zvířátka, ale 
přidalo se i spoustu nováčků v krásných kostýmech gejši, klauna, jeptišky, doktora, Nastěnky a Ivánka a také 
taťka šmoula či samotná paní smrtka. Mezi nováčky byla i spousta nově přistěhovalých spoluobčanů               
a nechyběly ani posily z blízkého či dalekého okolí Lipovce. Vzácnou návštěvou z Prahy byl i český herec       
a zpěvák Jan Fanta, který do Lipovce zamířil snad přímo z kostymérny divadla v převleku mušketýra. Velkou 
radost všem pravidelným účastníkům jistě činí i to, že se průvodů ve stále větší míře účastní maminky            
s dětmi, které se masopustu účastnily již ve školních letech a nyní tuto tradici přenáší na své děti. Celý 
průvod jako již tradičně doprovázela desetičlenná dechová kapela pana Richarda Krále, která se postarala     
o skvělou atmosféru. K dobré náladě přispěli i občané Lipovce, kteří se postarali o bohaté občerstvení             
a finanční příspěvky na kapelu, jim patří velké poděkování. Sobotní pozdní odpoledne jsme zakončili v domu 
služeb, kde pro nás závěrečné posezení s občerstvením připravily členky ČSŽ. Poděkování patří také pánům 
řidičům, organizátorům a sponzorům akce a v neposlední řadě všem maskám. 

Jaroslava Kuchařová, předsedkyně ČSŽ v Lipovci 

  

Český svaz žen Lipovec zve všechny děti, jejich kamarády, rodiče i prarodiče na tradiční karneval. 
Karneval se koná v neděli 16. dubna 2023 od 14.30 hod. v Sokolovně. Karnevalem budou provázet klauni, 
připraveny jsou hry a soutěže, občerstvení a spousta dalšího překvapení. Žádné dítě neodejde s prázdnou.

ČSŽ LIPOVEC
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Informace z Místní organizace Svazu tělesně postižených v Lipovci 
V neděli 5. března 2023 se konala výroční schůze MO STP v Lipovci. Tato organizace má v současné době 

celkem 109 členů – nejvíce jsou zastoupeni členové z  Lipovce, dále sem patří občané z Kulířova, Marianína, 
Kotvrdovic, Holštejna, Senetářova, Krasové, Rozstání, Jedovnic a Blanska. 

Setkání se uskutečnilo v restauraci U Mrázka a vedení organizace touto cestou děkuje panu Mrázkovi           
za zajištění výborného občerstvení a pohodovou obsluhu. Přítomní členové byli seznámeni se zprávou                   
o činnosti za rok 2022, s účetní uzávěrkou, zprávou o hospodaření a zprávou revizní komise. Jedním                   
z důležitých bodů schůze byla volba nového výboru MO STP, který bude v tomto složení pracovat 5 let.  

Nové složení výboru MO STP v Lipovci: 
Předsedkyně organizace         Mgr. Jaroslava Školařová 
Místopředsedkyně organizace     Rozália Hudečková 
Hospodářka organizace         Marta Ševčíková 
Členky  výboru              Helena Voráčová 
                      Marie Vintrová 
                      Ilona Kučerová 
                      Marie Svobodová 
                      Jitka Žáková   
Revizní komise 
Předsedkyně  komise          Marie Kašpárková 
Členky komise              Jaroslava Průchová 
                      Marie Pernicová  
Vedení organizace si dovoluje poděkovat čtyřem členkám výboru, které velmi dobře dlouhodobě pracovaly 

ve vedení organizace a rozhodly se již v těchto postech nepokračovat- děkujeme dlouholeté předsedkyni paní 
Hedvice Bejčkové, její hospodářce paní Marii Ševčíkové a členkám paní Jiřině Dragounové a Marii Doleželové.  

Tyto členky obětovaly aktivitě v místní organizaci spoustu času a úsilí.  
Jejich práce si velmi vážíme, děkujeme za ni a věříme, že budou i nadále nápomocny alespoň radou                

či zkušeností novému výboru. 
Organizace tělesně postižených je zaměřena především na osvětovou činnost, pořádání zájezdů, 

rekondičních pobytů a péči o tělesně postižené občany. Nové vedení organizace bude v těchto činnostech 
pokračovat a snažit se, aby se lidé hlavně setkávali, podnikali krátké turistické vycházky, aby jim byly 
umožněny ozdravné pobyty k upevnění zdraví, ale i vzdělávací programy se zdravotní tematikou. Navážeme    
i na spolupráci s dalšími organizacemi, které v Lipovci pracují, podle možností zdravotně postižených. 

Přivítáme i jakékoliv náměty na zpestření  a obohacení činnosti organizace.  
Těšíme se na spolupráci, setkávání, komunikaci i zážitky ze společných vycházek či výletů. 

                                               Mgr. Jaroslava Školařová, předsedkyně MO STP 

Okresní šachový turnaj 
  V sobotu 11.3. jsme v místní sokolovně uspořádali již 27.ročník OŠT. Účast byla nejvyšší za posledních         
14 let, tentokrát se nás sešlo 71, z toho 10 žáků! Vítězem se stal naprosto suverénně domácí Jirka Sekanina, 
který z devíti partií osm vyhrál a jen jedinkrát remízoval. Bylo to již jeho celkové 4.vítězství v tomto turnaji,  
na toto další prvenství čekal dlouhých 14 let… 
 Boje o další umístění byly velmi vyrovnané a dramatické. Nakonec díky lepšímu pomocnému hodnocení 
získal stříbro letovický Martin Handl, před bronzovým Romanem Mocem z Blanska. 
 Dařilo se i dalším domácím hráčům. Na nádherném 9.místě skončil Milan Ševčík, ve druhé desítce se umístili 
Zdeněk Hloušek a Petr Krejčí a ve třetí desítce Miloš a Luboš Ševčíkovi. 
 Nejlepším žákem byl na 39.místě Jan Fidler ze Sloupu.

 STP LIPOVEC

ŠK GARDE LIPOVEC
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Konečné pořadí: 
  1.SEKANINA Jiří     (Lipovec)      8,5 bodu 
  2.HANDL Martin     (Letovice)      7 (38) 
  3.MOC Roman      (Blansko)      7  (36,5) 
  4.SLOUKA Lukáš     (Letovice)      6,5 (42,5) 
  5.POKLADNÍK Martin  (Sloup)       6,5 (34) 
  6.BOHÁČEK Milan    (Boskovice)     6 (40) 
  7.TOULEC Richard    (Rudice)       6 (39) 
  8.HÁJEK Radovan    (Bystřice p. P)    6 (37,5) 
  9.ŠEVČÍK Milan     (Lipovec)      6 (37) 
  10.MAREK Jiří      (Letovice)      6 (36) 
  14.HLOUŠEK Zdeněk             5,5 (37) 
  16.KREJČÍ Petr                 5,5 (36) 
  23.ŠEVČÍK Miloš                5 (36) 
  25.ŠEVČÍK Luboš                5 (35,5) - všichni Lipovec 

 Za podporu děkujeme všem našim sponzorům a příznivcům a všem spoluobčanům přejeme pohodové         
a radostné prožití velikonočních svátků! 

Za ŠK GARDE Lipovec Luboš Ševčík 

 Rok 2022 jsme v našem mateřském centru zakončili vánoční 
hernou, na které nás navštívil i Ježíšek, který dětem přinesl 
roztomilé plyšáky, se kterým se některé děti nerozloučily ještě 
teď na jaře.  
 Do nového roku jsme nastoupili plní sil hned v prvním týdnu, 
kdy jsme pokračovali v našich pravidelných aktivitách, které 
jsou: 

• v úterý 8:30-9:30 cvičení dětí 2-3 roky s rodiči 
• ve středu 9:30-11:00 herna pro děti (lze přijít           

bez přihlášení) 
• ve čtvrtek  
     - 8:00-9:00 cvičení dětí 1-2 roky s rodiči 
     - 16:00-17:00 cvičení „školkových“ dětí (3-6 let) 

 Poslední středu v lednu jsme pro děti uspořádali odpolední 
hernu, na které rádi vídáme děti, které nám už z „palečkovských 
let “ vyrostly a navštěvují už školky či školy.  
 V úterý 21.2.2023 nás v Palečku navštívila paní Dasha 
Kocourková s kolegyní, které nám přišly povykládat                     
o esenciálních olejích a jejich blahodárných účincích na lidské 
tělo. Měly jsme možnost si oleje nejen ovonět, ale i ochutnat, děti se mezitím pohrály a my se dozvěděly 
mnoho zajímavého o těchto olejích.  
Poslední odpolední únorovou hernu jsme výjimečně přesunuli až na středu 1.3.2023 a spojili jsme ji                
s karnevalem. Po Palečku pobíhal Ferda Mravenec, princezny, Šmoulinka, Sněhurka, indiáni, hasič, kočičky    
i paní doktorka. Děti si pohrály, zatancovaly, zvládly 6 úkolů s veselou tématikou a odměnou jim byla 
spousta odměn. Překvapila nás vysoká účast dětí v krásných maskách.   

MC VESELÝ PALEČEK LIPOVEC
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 V pondělí 13.3.2023 jsme již 
tradičně využili jarních prázdnin 
a vstřícnosti zábavního centra 
Šmoulíkov v Prostějově, které 
nám otvírá pouze pro nás            
a u s p o ř á d a l i j s m e v ý l e t 
autobusem do již zmíněného 
centra. Bohužel nám výlet 
narušila chřipková epidemie, ale 
i tak jsme autobus téměř naplnili 
a výlet si snad všichni užili.  
 O víkendu 17.-18.3.2023 se       
v místní sokolovně konal 
bazárek jarního a letního 
oblečení, který se těší velké 
účasti jak z řad prodávajících, 
t a k i n a k u p u j í c í c h n e j e n               
z Lipovce, ale i vzdálenějšího 
okolí. Snad jsme bazárkem 
s p l n i l i o č e k á v á n í v š e c h 
zúčastněných a mají teď nejen naše děti spoustu nových kousků v šatníku na nadcházející období. Chtěli 
bychom touto cestou poděkovat všem, kteří si udělali čas a přišli nám s bazárkem pomoci, moc si vaší 
pomoci ceníme, bez vás by to nešlo!   
 Na konci měsíce dubna plánujeme pálení čarodějnic, snad nám počasí bude přát a čarodějnici upálíme tak, 
jak se má. 
 Chystáme pro Vás i spoustu dalších akcí, o kterých se můžete dozvědět na FB MC Paleček Lipovec          
nebo nástěnce v průmyslové prodejně Stemd. 
 Pokud máte o nějakou z výše uvedených aktivit zájem, neváhejte nás kontaktovat nebo rovnou přijít. 
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 V p á t e k 2 7 . 1 . j s m e 
uspořádali tradiční ples, 
tentokrát se všechno točilo 
kolem stavařiny. Děkujeme 
všem sponzorům za podporu           
a účastníkům za přízeň. 
 V únoru naše zásahová 
jednotka vyjížděla celkem 
t ř i k r á t . N e j p r v e 3 . 2 .                
na odstranění stromu přes 
vozovku u Kojálu, 17.2.          
na požár v komíně a 22.2.     
na otevření domu pro Polici 
České republiky. 
 S jarními měsíci se blíží 
sezona závodů pro naše 
mladé hasiče. U nás na hřišti 
se bude soutěž mladých 
hasičů konat v sobotu 24.6. 
 Ve spolupráci s obcí pro vás připravujeme dřevosochání, které se uskuteční od 14.6. do 17.6. a bude 
zakončeno tradiční akcí Hasiči na grilu. Podrobnosti jsou uvedeny na plakátu níže. Děti se mohou těšit        
na naučný program, pro dospělé bude připravena ukázka zahradní techniky. Všichni jste srdečně zváni! 
  
  

SDH LIPOVEC
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LIPOVEČTÍ JUBILANTI ČERVENEC – PROSINEC 2023 
Františka Kučerová        Lipovec 75      90 let 
Alois Skácel            Lipovec 39      96 let 
Bronislava Kratochvílová     Lipovec 236      86 let 
Eva Ševčíková          Lipovec 113      80 let 
Manželé Jiřina a František Dragounovi, Lipovec 205, zlatá svatba  

Pohyb obyvatel v obci Lipovec a osadě Marianín v roce 2022 
Počet obyvatel obce Lipovec + osada Marianín k 31.12.2021 :  1 188 občanů 
V průběhu roku 2022 se: 
   - přihlásilo k trvalému pobytu v obci   29 občanů 
   - odhlásilo z trvalého pobytu v obci   20 občanů 
   - narodilo   8 dětí 
   - zemřelo   15 občanů 
Počet obyvatel v obci Lipovec+osada Marianín k 31.12.2022:  1 190 občanů 
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